

2019MIECF

Macao International Environmental
Co-operation Forum & Exhibition
2019年澳門國際環保合作發展論壇及展覽



綠色論壇 Green Forum

日期 / Date :
28/03/2019
29/03/2019

時間 / Time :
14:30-17:30
09:30-18:00

地點 / Venue :
澳門威尼斯人 西西里廳 / 佛羅倫斯廳
Sicily Room / Florence Room
The Venetian Macao

2019MIECF 主題演講嘉賓 Keynote Speaker



邁克爾·利布瑞查先生
Mr. Michael Liebreich

- 「新能源財經」創始人
- 「彭博新能源財經」顧問委員會前主席及資深貢獻者
- 利布瑞查公司董事長兼首席執行官
- Founder of New Energy Finance
- Former Chairman of the Advisory Board at Bloomberg New Energy Finance and Senior Contributor
- Chairman and CEO of Liebreich Associates



掃描QR碼了解更多詳情！
Scan the QR code for more details!

主辦單位
Host



中華人民共和國澳門特別行政區政府
Government of the Macao
Special Administrative Region of
the People's Republic of China



28/03/2019 (星期四 Thursday) :

環節一 Session 1 (14:30 - 16:30) 西西里廳 Sicily Room 2401 - 2502 (1樓 Level 1)

“生態灣區”新機遇 - 打造綠能城市

New Opportunities in the Eco Bay Area - Creating Green Energy Cities

主旨發言 / Keynote Speeches :

João Carlos Soares 先生，東帝汶經濟事務協調部環境國務
秘書辦公室環保總局局長

Mr. João Carlos Soares, Director General of Environment at Secretary of State for
the Environment, Ministry of Coordinating for Economic Affairs of Timor-Leste

吳道聞 先生，廣東省發展和改革委員會副主任、廣東省能源局局長
Mr. Wu Daowen, Deputy Director of the Guangdong Provincial Development and
Reform Commission (GDDRC), Director of the Guangdong Energy Bureau

黃錦星 先生，香港特別行政區政府環境局局長
Mr. Wong Kam-Sing, Secretary for the Environment of the HKSAR Government

許志樑 先生，澳門特別行政區政府能源業發展辦公室主任
Mr. Hoi Chi Leong, Coordinator of the Office for the Development
of the Energy Sector of the MSAR Government

主持人 / Moderator :

António Trindade 先生，澳門環境保護產業協會創會會長、
澳門盛世集團控股股份有限公司董事主席及行政總裁
Mr. António Trindade, Founding President of Macao Association of
Environmental Protection Industry, President and CEO of Macau's CESL
Asia Investments and Services Limited

討論嘉賓 / Panelists :

李明亮 先生，廣東省能源集團有限公司副總經理
Mr. Li Mingliang, Deputy General Manager of Guangdong Energy Group Co., Ltd.

岳宗斌 先生，澳門電力股份有限公司執行委員會首席顧問
Mr. Benjamin Yue, Principal Advisor to the Executive Committee of
Companhia de Electricidade de Macau (CEM)

吳立揚 女士，廣東省綠色金融投資控股集團有限公司董事長
Ms. Wu Liyang, Chairman of Guangdong Green Finances Investment Holding Group Limited

陳君靜 女士，新濠博亞娛樂有限公司高級副總裁兼首席可持續發展總監
Ms. Denise Chen, Senior Vice President, Chief Sustainability Officer of Melco Resorts &
Entertainment Limited

張睿揚 女士，中葡投資管理有限公司高級經理助理
Ms. Zhang Ruiyang, Assistant Director of CPDFund Investment Management Company

環節二 Session 2 (14:30 - 15:45) 佛羅倫斯廳 Florence Room 2201 - 2302 (1樓 Level 1)

企業創新

Corporate Innovation

環節三 Session 3 (16:15 - 17:30) 佛羅倫斯廳 Florence Room 2201 - 2302 (1樓 Level 1)

可持續投資

Sustainable Investment

MIECF

www.macaomiecf.com

29/03/2019 (星期五 Friday) :

環節四 Session 4 (09:30 - 11:00) 西西里廳 Sicily Room 2401 - 2502 (1樓 Level 1)

通往生態文明之路 (與中華人民共和國生態環境部港澳事務辦公室合辦)

The Ways Toward Ecological Civilization (Co-developed with the Hong Kong and Macao Affairs Office, Ministry of Ecology and Environment of The People's Republic of China)

主旨發言 / Keynote Speech :

曹金慶 先生，中華人民共和國生態環境部辦公廳處長 (中國)
Mr. Cao Jinqing, Director, Department of General Affairs of the Ministry of Ecology and Environment of the People's Republic of China (China)



主持人 / Moderator :

梁冠峰 先生，澳門大學生態修復及綠化顧問 (中國澳門)
Mr. Leong Kun Fong, Ecology Restoration and Greening Consultant, University of Macau



講者 / Speakers :

邢長城 先生，中華人民共和國生態環境部
中央生態環境保護督察辦公室副處長 (中國)
Mr. Xin Changcheng, Deputy Director, Central Supervision Office of Ecological and Environmental Protection of the Ministry of Ecology and Environment of the People's Republic of China (China)



李煒臻 女士，中華人民共和國生態環境部 水生態環境司處長 (中國)
Ms. Li WeiZhen, Director, Department of Water Ecology and Environment of the Ministry of Ecology and Environment of the People's Republic of China (China)



盧雪雲 女士，中華人民共和國生態環境部 海洋生態環境司副處長 (中國)
Ms. Lu Xueyun, Deputy Director, Department of Marine Ecology and Environment of the Ministry of Ecology and Environment of the People's Republic of China (China)



孫紹鋒 先生，中華人民共和國生態環境部 固體廢物與化學品司副處長 (中國)
Mr. Sun Shaofeng, Deputy Director, Department of Solid Wastes and Chemicals of the Ministry of Ecology and Environment of the People's Republic of China (China)



環節五 Session 5 (09:30 - 12:20) 佛羅倫斯廳 Florence Room 2201 - 2302 (1樓 Level 1)

發揮澳門平台作用，以綠色金融支持大灣區共同發展 (與澳門金融管理局合辦)

Leveraging the Macao Platform, Fostering Green Finance to Promote the Development in the Greater Bay Area (Co-organized with Monetary Authority of Macao (AMCM))

講者 / Speaker :

莫萬貴 博士，中國人民銀行金融研究所副所長
Dr. Mo Wangui, Deputy Director General of Institute of Financial Research, the People's Bank of China



第一部分 - 綠色金融的宏觀現況及發展潛力

Part I - Macro environment and development potentials of Green Finance

講者 / Speakers :

泛珠九省區考察歐洲團代表
Representative of the PPRD delegation to Europe

何曉軍 先生，廣東省地方金融監督管理局局長
Mr. He Xiaojun, General Director of Guangdong Financial Supervisory Authority

鄭小平 先生，中國城市發展基金會創辦人及副會長
Mr. Zheng Xiaoping, Founder and Vice President of the China City Development Foundation

蘇育洲 教授，大西洋銀行金融學講座教授、亞太經濟與管理研究所所長
Prof. Jacky Yuk Chow SO, BNU Chair Professor in Finance, Director of Asia-Pacific Academy of Economics and Management



第二部分 - 綠色金融創新工具

Part II - Innovative instruments of Green Finance

講者 / Speakers :

Sean Kidney 先生，氣候債券倡議組織 (CBI) 行政總裁
Mr. Sean Kidney, CEO of Climate Bond Initiative (CBI)

王震 先生，上海科學技術交流中心主任
Mr. Wang Zhen, Director of Shanghai Science and Technology Exchange Center (SSTEC)

朱達 博士，中國人民大學綠色金融教授
Dr. Daniel Zhu, Professor of Green Finance at Renmin University of China



環節六 Session 6 (11:20 - 12:50) 西西里廳 Sicily Room 2401 - 2502 (1樓 Level 1)

綠色發展方案 - 潔淨的水資源

Solutions for Green Development - Clean Water

主持人 / Moderator :

Pimenta Machado 先生，葡萄牙環境署副主席
Mr. Pimenta Machado, Vice-President of the Portuguese Environment Agency (APA)



講者 / Speakers :

李明 先生，廣州市水務局副局長
Mr. Li Ming, Deputy Director of Guangzhou Water Authority

梁泳源 先生，香港特別行政區政府渠務署總工程師 (污水工程)
Mr. Walter Leung, Chief Engineer (Sewerage Projects) of Drainage Services Department of The HKSAR Government

Rui Cernadas 先生，ECOserviços 集團駐澳門代表
Mr. Rui Cernadas, Representative of ECOserviços in Macao

管運濤 教授，清華大學深圳研究生院環境工程與管理研究所所長
Mr. Guan Yun Tao, Director of Research Center for Environmental Engineering and Management, Graduate School at Shenzhen, Tsinghua University

Brendo Meulman 先生，DeSaH BV 技術總監
Mr. Brendo Meulman, Technical Director of DeSaH



主題演講嘉賓特別環節 / Keynote Speaker Special Session

(14:30 – 15:15) 西西里廳 Sicily Room 2401 - 2502 (1樓 Level 1)

行業洞察 – Michael Liebreich 先生
Industry Insights with Mr. Michael Liebreich



環節七 Session 7 (15:00 – 18:00) 佛羅倫斯廳 Florence Room 2201 - 2302 (1樓 Level 1)

綠色化工論壇 – 應對海洋塑料污染在行動

(由中國石油和化學工業聯合會主辦)

Green Chemical Forum - Solutions to Tackle Plastics Marine Debris
(Organized by China Petroleum and Chemical Industry Federation)

環節八 Session 8 (15:30 – 18:00) 西西里廳 Sicily Room 2401 - 2502 (1樓 Level 1)

泛珠三角區域環節 Pan-Pearl River Delta Region Session

第一部份：泛珠（歐洲）考察代表團分享

Part 1: Sharing by Representative of PPRD Delegation to Europe

講者 / Speaker:

姜曉亭 先生，四川省環境科學學會會長(中國內地)
Mr. Jiang Xiaoting, President, Sichuan Province Environmental
Science Association (Mainland China)



第二部份：中國環保產業發展情況介紹

Part 2: The Introduction of Environmental Protection Development in China

講者 / Speaker:

黃濱輝 先生，中國環境保護產業協會副秘書長
Mr. Huang Binhui, Deputy Secretary General of China Association of
Environmental Protection Industry



第三部份：泛珠環保企業先鋒論壇

Part 3: Pan-Pearl River Delta Region Eco-Corporate Pioneers Roundtable

立即登記
REGISTER NOW

專業觀眾網上登記
Trade Visitor Online Registration



如有垂詢，請聯絡
2019MIECF 官方承辦單位
For enquiry, please contact:
2019MIECF Host Co-ordinators



澳門貿易投資促進局
Instituto de Promoção do Comércio e do Investimento de Macau
Macao Trade and Investment Promotion Institute



環境保護局
Direcção dos Serviços de Protecção Ambiental
Environmental Protection Bureau

2019MIECF 項目經理
2019MIECF Event Manager



電郵 Email: miecf@koelnmesse.com.hk

澳門 Macao
電話 Tel: (853) 8798 9675

